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Närvarande  från samisk samrådsgrupp: Åsa Baer, Ulrika Svensson-Näslund, Margareta 

Svensson, Sabina Baer,  Laila Daerga, Karl-Johan Ottosson, Malin Blind 

Övriga: Elna Fjällström, Carina Olofsson, Bo Barruk 

 

1. Information om Lagen om Nationella Minoriteter och 

Minoritetsspråk (LoNM 2009:724)  

 

Information om LoNM 2009:724, med fokus på det som förstärkts sedan januari 2019. 

 

Frågor som kommer upp:  

- Vilja finns  – hur ska man utnyttja det? 

- Fånga upp de som finns och har intresse. Satsa på vidareutbildning.  

- Äldreomsorg; samisk mat och aktiviteter – Går det att ordna för dem i Dikanäs 

också?  

- Förskola; Skogsbacken, Vilhelmina har Katarina W ansvar för nu. Maggan som 

jobbar där känner att det fungerar dåligt med de samiska på Skogsbacken i 

dagsläget. Ska något ske, så hänger det på henne och hon har ingen extra tid för det 

arbetet, utan det får göra parallellt med övrigt arbete.  

- Planering pågår för en samisk familjehelg i Östersund tillsammans med Krokoms 

kommun.  

- Saemesth! Språkspärrskurs, ingen aktiv i dagsläget. Har fått förfrågningar, men 

inget bestämt. 
 

2. Vad innebär samråd? 

Samråd innebär att det ska vara en strukturerad dialog. Det ska vara mer än 

information. Det ska finnas en planering och ett syfte. Rätt målgrupp ska delta/bjudas 

in. Man bör ha ett tydligt innehåll och återkoppling bör ske.  

Enskilda personer har rätt till inflytande utan att det behöver representera någon 

organisation. Detta bör informeras om! V-mina aktuellt.  

Hur ser det ut med initiativrätt? Vem kan initiera samråd?  

Hur ofta ska vi ha öppna samråd? 

Samråd ska ske i frågor som berör. 

- Vad innebär det? Vem avgör vilka frågor som berör? 
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- Hur ska man nå barn och unga? De vill ju knappast komma på möten. Vi måste 

ut i verksamheter för att nå barn och skolbarn. Vi har en plan på samråd i 

förskolan under våren.  

3. Hur arbetar Vilhelmina kommun med LoNM (2009:724)? 

- Redovisning av hur Vilhelmina kommun jobbar för att tillgodose LoNM 

(2009:724) och vad samisk förvaltningskommun gör. 

4. Dialog om arbetet med LoNM (2009:724) 

5. Övriga frågor 

Planering inför 6 februari 

Det var bra firande i fjol, då vi bjöd på tårta i Gäjka, Saadteskenjuana och Vualtjere. 

Vi beslutar att göra på liknande sätt i år. Vualtjere saemien siebrie tar gärna ansvar 

över arrangemanget i Vmina om vi bokar lokal och beställer tårta. Vi bokar också 

lokal i Gäjka och tar kontakt med någon som kan ansvara där. I Kultsjödalen ansvarar 

Samisk förvaltningskommun för tårtserveringen, som ev. blir i Klimhpe i år.  

 

Ska samrådsgruppen utökas? Vi fortsätter med samma konstellation och jobbar mer 

med att bjuda in olika personer beroende på vilka frågor som ska behandlas. Mest 

angeläget att börja med är förskoleverksamheten.  

Nästa samråd 4 maj kl.10.00, då bjuds rektorerna för förskolan in Mona Svensson och 

Katarina Wikström.  

 

 


